02 ====== 農業之美 ======





擁抱浪漫繡球花海

Hydrangeas Grow Distinctive Globular Blooms

文圖 編輯部

繡球花,又名紫陽花,花型盛大可愛,給人既浪漫又熱鬧的感覺。自然生長的繡球花是在4~6月開花,這段期間,臺北陽明山、苗栗南庄,以及南投杉林溪都有農園舉辦花季活動,吸引許多民眾前往觀賞大片花海,拍照打卡。

繡球花顏色多變,紫色、藍色、粉色、紅色皆美麗大方,不僅適合在戶外觀賞,也適合用作室內擺設,因此,部分農園提供了採花服務和花藝教學,讓民眾在好山好水間賞花之餘,還能用花籃把滿滿的浪漫氣息帶回家。若無瑕出遠門,亦可就近到各大花市逛逛,欣賞繡球花的可愛姿態,舒緩緊繃的防疫壓力。

「繡球花的顏色居然會因土壤酸鹼值的不同而改變耶!」

「沒錯,土壤偏酸性時,花色呈現藍色,而在偏鹼性時, 呈現的是紅色喔。」

Hydrangea flowers are showy and charming globes, emitting a romantic air. The blooming season of hydrangeas extends from April to June. During the season, celebratory events are held at farms at Yangmingshan, Nanzhuang township in Miaoli and Shanlinshi in Nantou to attract visitors.

Hydrangeas come in a variety of gorgeous colors—purple, blue, pink and red. The flowers are perfect eye-pleasing decorations both outdoor and indoor. Some farms let visitors pick their own flowers to take home or offer lessons on flower arrangement. The flowers are also available at flower markets.

"A hydrangea flower varies in color with the pH value of its soil."

"Exactly. An acid soil makes it blue whereas an alkaline soil makes it red."